
PROTOKÓŁ NR 24/09

z posiedzenia Komisji Ładu i Porządku Publicznego,

które odbyło się 17 sierpnia 2009 roku

w sali  konferencyjnej Rady Miejskiej w Kowarach.

Ad. 1 Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 16:00. Uczestniczyli w nim (załącznik nr 1):

Członkowie Komisji:
1. Ewa Pędziwiatr – Przewodnicząca,
2. Roman Kołodziej,
3.  Kordian Kosowski,
4. Zbigniew Mazurak,
5. Ryszard Nowosielski,

Zaproszone osoby według listy (załącznik nr 1).

1. Włodzimierz Chmiel -  Komendant Komisariatu Policji w Kowarach
2. Tadeusz Cwynar – Przewodniczący Rady Miejskiej w Kowarach

Ad. 2 Po przywitaniu zgromadzonych przez Przewodniczącą  przyjęto porządek obrad, który 
przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu posiedzenia Komisji, które odbyło się  w dniu 05 czerwca 2009 roku.
4. Rozważenie możliwości zainstalowania urządzeń rejestrujących ( fotoradarów ) na 

terenie miasta Kowary, które przyczyniłyby się do poprawy bezpieczeństwa i 
przestrzegania przepisów drogowych.

a/ miejsca o szczególnym zagrożeniu bezpieczeństwa w ruchu drogowym na terenie 
miasta Kowary,
b/ podmioty uprawnione do obsługi  fotoradarów,
c/ prawo zlecania prywatnym firmom obsługi fotoradarów i wystawiania mandatów.

5. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
6. Zamknięcie posiedzenia.

Ad. 3 Przewodnicząca  komisji  poinformowała,  że  protokół  ostatniego  posiedzenia  został 
sporządzony  i  znajduje  się  w Biurze  Rady.  Nikt  nie  zgłosił  uwag  do jego  treści.  Protokół  przyjęto 
jednogłośnie.

Ad. 4   Przewodnicząca  na  prośbę  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  zwołała  posiedzenie 
Komisji  z udziałem Pana Włodzimierza Chmiela -  Komendanta Komisariatu Policji  w Kowarach w 
sprawie  zapoznania  z  ofertą  przyrządów  radarowych  i  rozważenia  możliwości   zainstalowania  tych 
urządzeń na terenie miasta Kowary.
a/ Pan Komendant przedstawił dane statystyczne informujące o miejscach szczególnego 
zagrożenia bezpieczeństwa w ruchu drogowym. W 2008 roku na terenie miasta Kowary miał miejsce 1 
wypadek ze skutkiem śmiertelnym, natomiast najwięcej zdarzeń drogowych było w okolicy ulic Rejtana 
– 14; Karkonoska – Karpacka – 9 i Jeleniogórska – Kamiennogórska 3. W tym roku to 54  zdarzenia 
drogowe. 
b/ Podmiotami uprawnionymi do obsługi fotoradarów  jest Straż Gminna  i Policja.  Pan 
Komendant stwierdził, ze zapewni obsługę logistyczną przedsięwzięcia, jednak dochód z  tytułu 
grzywien nakładanych w drodze mandatów karnych będzie dochodem województwa.
Natomiast zgodnie z art.4 ust.1 pkt 6 ustawy z dnia 13 listopada 2003 roku o dochodach jednostek 
samorządu terytorialnego (Dz. U. z 2008 roku Nr 88, poz. 539 ze zm.)  wpływy gminy z 
przedmiotowych grzywien ściąganych  przez   straż gminną, jako  jednostkę  organizacyjną gminy, 
stanowią dochód jej budżetu.



c/ Straże  Gminne mogą korzystać z tzw. fotoradarów  będących własnością podmiotów 
prywatnych po zawarciu stosownej umowy cywilno-prawnej. Postanowienia tych umów nie mogą 
przewidywać udziału podmiotów prywatnych we wpływach gminy  uzyskiwanych z grzywien 
nakładanych w drodze mandatów karnych. 

Przewodnicząca zasygnalizowała, by zakupienie fotoradarów mogłoby odbyć się przy pomocy 
finansowej firm ubezpieczeniowych, do których z tą propozycją należałoby wystąpić.

Komisja uznała, że celowym jest zainstalowanie w mieście Kowary fotoradarów, ponieważ przyczynią 
się  do poprawy bezpieczeństwa i przestrzegania przepisów drogowych, szczególnie przez młodych 
kierowców, którzy poruszają się ulicami miasta z dużymi prędkościami, powodując zagrożenia.

Wniosek Komisji do Pana Burmistrza :

1. o rozpoznanie kosztów instalacji masztu i  urządzenia rejestrującego oraz jego 

obsługi , ponadto  o przybliżenie wysokości  wpływów uzyskiwanych z  grzywien 

nakładanych w drodze mandatów karnych na przykładzie gminy Karpacz.

Ad. 5  W sprawach różnych zebrani zostali zapoznani z problemem  zarządcy  nieruchomości  Pana 
Jana Osękowskiego,  który  wystosował pismo do Urzędu i do wiadomości Komisji informując, że w 
okolicy ulicy Bocznej 5 i 7 , przy ogrodzeniu ogródków działkowych (grunt jest  własnością Urzędu 
Miasta)  znajduje się duża ilość śmieci, głównie odpadów zielonych  wyrzucanych przez działkowiczów. 
Pan Osękowski prosi o ustalenie zobowiązanych do usunięcia odpadów i uporządkowanie tego terenu.

Wniosek Komisji do Pana Burmistrza  o:

2.  informację w jaki sposób problem nielegalnego składowania bioodpadów przez 

działkowiczów na ulicy Bocznej został rozwiązany,

3. usunięcie 3 kontenerów do segregacji odpadów przy skrzyżowaniu ulic Matejki i 

Kopernika z uwagi na notoryczne zaśmiecanie terenu wokół pojemników wskutek braku 

systematycznego wywozu segregowanych śmieci,

4. zobowiązanie Związku Gmin Karkonoskich do systematycznego opróżniania 

pojemników do segregowania odpadów,

5. systematyczne sprzątanie i wycinanie wiosną każdego roku chaszczy i samosiejek 

w parku przy ulicy Matejki, tak by mieszkańcy mogli bezpiecznie spędzać wśród zieleni 

czas wolny,

6. zamontowanie spowalniaczy na ulicy Sanatoryjnej i Witosa,

7. rzetelne  realizowanie wniosków Komisji.

Komisja prosi o informację, z jakiego materiału wykonany zostanie chodnik na ulicy Matejki.

Ad. 6    Przewodnicząca zamknęła  posiedzenie o godzinie 17:15. 

                                                                              

Protokołowali:                                                                                             Przewodnicząca Komisji

Ewa Pędziwiatr                                                                                         Ładu i Porządku Publicznego

Ewa Pędziwiatr




